
 
PROTOKÓŁ  Nr  II/10 

z obrad sesji Rady Miejskiej 
odbytej w dniu  06 grudnia 2010r. 

 
W obradach sesji uczestniczyło  15 radnych oraz Burmistrz  Chodcza     -    
Kazimierz Sawioski, Sekretarz Miasta i Gminy   -  Benedykt Nowakowski, 
Skarbnik Miasta i Gminy     -  Włodzimierz Ladorucki,  a także: 
sołtysi, kierownicy jednostek budżetowych , dyrektorzy szkół oraz  zaproszeni 
goście. 
 Porządek obrad. 
1. Otwarcie. 
    -  stwierdzenie prawomocności obrad, 
    - przyjęcie porządku obrad, 
    - przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
2. Złożenie ślubowania przez Burmistrza Chodcza. 
3. Interpelacje radnych Rady Miejskiej. 
4. Informacja o obowiązkach radnych wynikających z art. 24h  ustawy o 
samorządzie  gminnym. 
5.  Informacja o przesłankach wynikających z art. 24 f z ustawy o samorządzie 
gminnym. 
6. Wolne wnioski. 
7. Zakooczenie  obrad  sesji Rady Miejskiej. 
Obrady II sesji Rady Miejskiej   rozpoczęły się o godzinie 10,00.  
Ad. 1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Otwarcia obrad II  sesji Rady Miejskiej dokonała   Przewodnicząca Rady 
Miejskiej  Danuta Warszawska . Stwierdziła prawomocnośd  obrad, wskazując iż 
na 15 radnych jako ustawowy skład rady uczestniczy  w  obradach 15 radnych. 
Wobec powyższego, stwierdziła, iż  obrady są  prawomocne do podejmowania 
uchwał. Przedłożyła porządek obrad dzisiejszej sesji , odczytała jego treśd  i 
zaproponowała , aby do porządku dzisiejszej sesji wprowadzid  pkt.  3. O treści „ 
Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia dla Burmistrza Chodcza”.  
Radni nie zgłosili sprzeciwu. Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała  
propozycję pod głosowanie. Za – głosowało 13 radny, przeciw – 2, wstrzymało – 
0. Wobec powyższego punkt ten został wprowadzony do porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej Danuta Warszawska  poddała  pod głosowanie  
porządek obrad   wraz z wprowadzonym punktem  3. „Podjęcie uchwały w 
sprawie wynagrodzenia dla Burmistrza Chodcza”. 
 Za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami głosowało  - 14radnych, 
przeciw – 0,  wstrzymało – 1. Porządek obrad został przyjęty. 



W dalszej części  porządku obrad Przewodnicząca  Rady przekazała, iż protokół 
z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu w Biurze Rady, w związku z 
powyższym radni mogli się zapoznad z jego treścią. Przewodnicząca Rady 
podała pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Za głosowało – 
14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało -1. Wobec powyższego protokół z 
poprzedniej sesji został przyjęty. 
Ad.  2. Złożenie ślubowania przez Burmistrza Chodcza. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej -w tym punkcie obrad Pan Kazimierz Sawioski 
złoży ślubowanie. Został wybrany w wyborach demokratycznych, 
bezpośrednich  i wobec powyższego z tym dniem obejmie  ponownie 
stanowisko Burmistrza  Chodcza. Odczytała rotę ślubowania, treśd roty 
ślubowania stanowi załącznik do protokołu. Pan Kazimierz Sawioski  złożył  
ślubowanie odpowiadając „ ślubuję tak mi dopomóż Bóg”. Po wypowiedzianych 
słowach, Przewodnicząca złożyła gratulacje, życząc dobrej współpracy i pracy 
na tym stanowisku dla dobra mieszkaoców. Do gratulacji również przyłączyli się 
sołtysi z terenu Gminy. 
Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Chodcza. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej- w związku ze złożonym ślubowaniem przez 
Burmistrza Chodcza zachodzi potrzeba wprowadzenia wynagrodzenia dla nowo 
wybranego Burmistrza. Przedłożę teraz składniki  wynagrodzenia  jakie były 
zawarte w treści  uchwały nr XVII/85/08 dnia 28 maja 2008r.  Wynagrodzenie 
zasadnicze    w kwocie  5.500 zł, dodatek funkcyjny w kwocie 1700 zł, dodatek 
specjalny w kwocie 35% wynagrodzenia zasadniczego i dodatek za wieloletnią 
pracę 20% wynagrodzenia zasadniczego. Po przedstawieniu wynagrodzenia 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o dyskusję, oraz zapytała się czy są 
jakieś uwagi.  Głos zabrał w sprawie wysokości wynagrodzenia Burmistrza 
Chodcza, Pan Benedykt Nowakowski - wysokośd wynagrodzenia reguluje 
rozporządzenie Rady Ministrów dnia 18 marca 2009r,w sprawie wynagrodzenia 
pracowników samorządowych, założenia te podam Paostwu, jest to do 
zapoznania. Jeżeli chodzi o wynagrodzenie Burmistrza, może kształtowad się 
następująco : 
- Gmina do  15 tysięcy mieszkaoców to wynagrodzenie zasadnicze wynosi – od  
4.200  jest to najniższa, do 5.900, a zatem Burmistrz nie ma najwyższej kwoty, 
ponieważ ma 5.500zł, tak jak było ustalone na jednej z ostatnich sesji, 
natomiast maksymalny poziom  dodatku funkcyjnego wynosi 1.900 zł, 
Burmistrz ma  1.700 zł. Jeżeli chodzi o dodatek funkcyjny ,jest możliwośd aby 
Burmistrz otrzymał 40% tego  dodatku , natomiast ma 35% dodatku 
specjalnego. Jeżeli chodzi o wynagrodzenie zasadnicze i dodatek funkcyjny, to 
jest  niższy niż ta kwota  maksymalna. Jeżeli chodzi o dodatek za wysługę  lat, 
wiadomo że jest to związane ze stażem pracy i nie podlega to dyskusji. Tak 



więc, te składniki wynagrodzenia, pomimo wszystko są niższe, niż przewiduje 
rozporządzenie Rady Ministrów, tak że my tu wynagrodzeo nie kształtujemy 
dowolnie jak chcemy, są określone przepisy prawne które o tym mówią i my 
tymi przepisami musimy się posługiwad, natomiast tak jak podała Pani 
Przewodnicząca, dotychczasowe wynagrodzenie zasadnicze Burmistrza 
wynosiło 5.500, dodatek funkcyjny był w kwocie  1.700 zł, również dodatek 
specjalny 35% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego który wynosi 
- 2.520 zł, oraz dodatek za wysługę lat 20% to jest 1.100 zł. Tak było dotychczas 
i tu są zachowane wszelkie wymagania jeżeli chodzi o przepisy prawne.  
Następnie głos zabrała radna Pani Grażyna Wilioska :Pani  Przewodnicząca  nie 
wiem kiedy były ostatnie podwyżki dla pracowników, jeżeli są pieniądze w 
budżecie, dlaczego mamy nie podnosid? Podnośmy wszystko, ja tutaj 
proponuję taki wniosek o budżet - jaki jest w ogóle bilans ? nie budżet tylko 
bilans.  Jesteśmy nową radą, wchodzimy do tej rady, chcemy wiedzied, 
będziemy działad 4 lata ,jak wyglądają finanse na tak zwanym wejściu. Uważam, 
że byd może  decyzję  o wynagrodzeniu burmistrza  przesunęlibyśmy na 
następną sesję, kiedy otrzymamy wyniki tego bilansu, jeżeli  będą środki  
bardzo duże, myślę że wszyscy będziemy za. 
Radny Kazimierz Powietrzyoski  -  jeśli Paostwo chcielibyście taki wniosek złożyd 
to do tego czasu Burmistrz będzie bez wynagrodzenia, o czym mówiła Pani  
Przewodnicząca. Rada  dokona wyboru : czy Burmistrz będzie z 
wynagrodzeniem czy bez wynagrodzenia.  Sprawa druga, Paostwo 
obserwujecie, a wiem że częśd radnych bardzo dużo pracuje w internecie, 
znacie Paostwo wynagrodzenia i podwyżki. Ja uważam, że to wynagrodzenie 
jest wysokie  ale Burmistrz na to zasługuje.  Ściąga środki z zewnątrz, środki 
europejskie, bądź z innych funduszy spoza gminy. Tak że mój wniosek  jest taki, 
żebyśmy Paostwo nie głosowali o zdjęciu tego punktu z obrad, dotyczącego 
wynagrodzenia Pana Burmistrza , ze względu na konsekwencje o których 
mówiłem wcześniej. 
Pan Benedykt Nowakowski , Szanowni Paostwo chodzi o wniosek, który tu 
został przedstawiony. To wynagrodzenie nie podwyższamy Burmistrzowi, 
trzeba zrozumied ,tylko zamierzacie Paostwo na podstawie wniosku złożonego 
przez Panią Przewodniczącą pozostawid na tym poziomie, jakie to 
wynagrodzenie  było, natomiast zapoznanie się  z budżetem, pozwoli Paostwu 
ewentualnie podjąd działania we właściwym czasie, tzn : czy ewentualnie 
podwyższyd czy utrzymad, czy ewentualnie się zastanowid jak te płace będą się 
kształtowały, w całej naszej tu sferze budżetowej. Paostwo macie takie 
uprawnienia, taką możliwośd, nie mniej również tak było w roku 2006, i nie 
mieliśmy  problemu. Wiadomo, że nawiązanie stosunku pracy wiąże się z 
wynagrodzeniem, dlatego mam tu do Paostwa gorącą prośbę, już  obojętnie 



jakby na to patrzed, że jednak ten stosunek pracy z Burmistrzem zostaje 
nawiązany  i należy ustalid  wynagrodzenie.  
Radna Twardowska Anna jestem zdziwiona tą przedstawioną wysokością 
wynagrodzenia Burmistrza, bo przecież nasza Gmina jest małą gminą. Średnia 
krajowa wynagrodzenia  to kwota  1.300zł.  uważam, że wystarczające  byłoby  
dad  wynagrodzenie 3 razy średniej  krajowej. Myślę ,że będzie to dobre 
wynagrodzenie, w stosunku do liczby mieszkaoców naszej Gminy. 
Sekretarz - Pani Przewodnicząca ,Pani postawiła wniosek, ja przedstawiłem 
zasady jakie tu obowiązują i przepisy prawne, więc musi Pani podjąd teraz 
dalsze działania w związku z tym, co proponują radni. 
Przewodnicząca Rady Danuta Warszawska - proponuję, przegłosowad każdy  
wniosek , który został zgłoszony. 
Benedykt Nowakowski, możecie przyjąd dzisiaj, tak jak Pani przedstawiła, lub 
przesunąd.  
Radny Stempczyoski Jerzy zaproponował , aby spotkad się na spotkaniu przed 
sesyjnym i omówid ten temat. Warto robid te spotkania , tak aby można było 
zapoznad radnych z tematami drażliwymi, a nie robid coś na” łapu capu „  widzę 
że znowu jest coś zawalone.  
Radny Kazimerz Powietrzyoski  - przychylam  się  do wypowiedzi kolegi 
Stempczyoskiego, Szanowni Paostwo, proponuję aby ten punkt porządku  
obrad zdjąd z dzisiejszych obrad i przesunąd  na obrady   najbliższej sesji, 
omówid go na spotkaniu przed sesyjnym, ponieważ nie ma sensu zaogniad 
sytuacji w tym temacie. 
Przewodnicząca Rady w wyniku dyskusji jaka  się potoczyła nad  tematem 
ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Chodcza  uważam,że  powrócimy na 
spotkaniu przed sesyjnym, wówczas  temat ten  zostanie omówiony  i 
wypracowane zostanie stanowisko  w tej kwestii.   
Radna Wilioska – proszę  o przygotowanie bilansu środków finansowych jakie 
są do dyspozycji w budżecie Gminy na starcie nowej Rady. Proszę  o 
potraktowanie tej wypowiedzi jako wniosek. Jeżeli będziemy wiedzieli jakie 
mamy środki finansowe, wówczas możemy określid wynagrodzenie dla 
Burmistrza. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Danuta Warszawska zwróciła się do radnych o 
przystąpienie do głosowania  wniosku zgłoszonego przez radnego 
Powietrzyoskiego, a mianowicie - kto jest za zdjęciem punktu  3 z porządku 
obrad  dzisiejszej sesji tj. podjęcie uchwały w sprawie wynagrodzenia 
Burmistrza Chodcza.  Za powyższym wnioskiem radni głosowali jednogłośnie. W 
związku z wynikiem głosowania  punkt ten został zdjęty z porządku obrad. 
 
 



3. Interpelacje radnych Rady Miejskiej. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  Danuta Warszawska otworzyła punkt 
interpelacji radnych.  
Radny Stempczyoski  Jerzy - jakie są środki finansowe w budżecie na zimowe 
utrzymanie dróg? Obecnie już jedna fala opadów śniegu przeszła a wiadomo że 
zima wróci z obfitymi opadami, czy starczy środków finansowych ?  
Wiadomo , że prawdopodobnie   Komunalka nie ma  czym odśnieżad, a drugie  
prawdopodobnie nie ma za co. Na razie zima odpuściła, ale jak wróci  to znowu 
będziemy mieli problem, dlatego też musimy mied obraz sytuacji  jakie są 
potrzeby , czy starczy finansów, czy potrzeba jakiś zmian ewentualnych 
chciałbym taką odpowiedź uzyskad. 
 Burmistrz Chodcza - na dzieo dzisiejszy takie sytuacje mamy, że tam gdzie 
możliwe to odśnieżamy i cały temat toczy się normalnym tokiem. W roku 
ubiegłym była  podobna  zima  i daliśmy sobie radę, nie było takiej sytuacji 
finansowej , żeby nie było zapłacone za odśnieżanie. Tak samo w tym roku . 
Wiadomo, że oszczędzamy ile można , ale bez przesady, uważam ,że te sprawy 
które  zgłaszają sołtysi bądź Wy czy tam inni ludzie staramy się to wszystko 
załagodzid. Sytuacja jest taka a nie inna, wiecie w czwartek była sytuacja 
kryzysowa – kiedy wiało cały czas i nie można było odśnieżad, odśnieżono i  od 
razu zawiewało. Tak że w zasadzie stan kasy  jest taki, że mamy te sprawy do 
realizacji i zrobimy je. Ja nie powiem ile wydamy bo to jest nie możliwy fakt, 
który przewidzieliśmy , że tyle i tyle pójdzie kasy, ale jest kasa i nie ma z tym 
problemu.  Są  sprawy ,które ludzie nagminnie zgłaszają ,że ktoś tam chory, 
albo do pracy musi wyjechad.  I w miarę możliwości udrażniamy przejezdnośd 
tych dróg. 
 Burmistrz udzielił głosu  Nowakowskiemu Eugeniuszowi , który zajmuje się 
sprawami odśnieżania.  
Nowakowski Eugeniusz- na chwilę obecną na terenie Gminy  pracują cztery 
jednostki przy odśnieżaniu  to jest : samochód strażacki który nie jest typowym 
sprzętem do odśnieżania, jednakże  przy takim stanie odśnieżania daje radę, 
ciągnik ,,60’’ to jest  sprzęt lekki na miasto  nadaje się , równiarka- sprzęt w 
miarę profesjonalny ,stosowany do odśnieżania i jest  ciągnik z SKR-u który 
również jest przystosowany z przednim napędem . Pomagają również Pan 
Jeżak, w tej chwili Pan Jeżak zrezygnował, dzwonił do mnie, pomaga również  
Pan Kluzik swoim sprzętem w swoim obrębie na ile może i czas mu pozwala. Na 
obecną chwilę dajemy radę,  w ruchu są wszystkie drogi. 
Podczas opadów śniegu w zeszłym tygodniu drogi były przejezdne już po kilku 
godzinach. W miarę daje się to wszystko opanowad na chwilę obecną. Mam 
kontakt telefoniczny z kierowcami wszystkich wymienionych sprzętów. Jeśli są 
jakieś sytuacje awaryjne to kto jest bliżej to wyjeżdża i odśnieża. Nie jest to 



najnowszy sprzęt ale na chwilę obecną funkcjonalny  i daje sobie radę. Jeśli 
będzie taka koniecznośd, że trzeba będzie zaangażowad inny sprzęt, to 
wynajmiemy np. od Pana Molewskiego i z Chodeczka. Można im podziękowad 
ponieważ w roku ubiegłym pomogli bez zapłaty. Zdarza się że ludzie dzwonią 
zdenerwowani, że  potrzebują natychmiast aby droga była  odśnieżona  w 
miarę możliwości panujemy nad tymi sprawami. 
Radny Stempczyoski –należy  odśnieżyd stadion miejski  dla Pao które dwiczą  
aerobik.   
Sołtys Biernacki Stanisław wskazał na potrzebę  odśnieżenia ,, parowy’’ w Łani 
drogi od szosy w kierunku Łani – Kolonia, w tzw. parowie . Miejsce to co roku 
podczas opadów śniegu jest zasypane i trudne do przejazdu dla mieszkaoców. 
Uważam że może dad komuś  miejscowemu tą  „parowę” do odśnieżania tak 
aby ludzie mieli możliwośd przejazdu tą drogą. Dlatego też uczulam również w 
tym roku na odśnieżenie tego odcinka, najlepszym wyjściem do odśnieżania 
tego odcinka byłoby uruchomienie „ fadromy”. 
Nowakowski Eugeniusz powiedział iż zgadza się z sołtysem co do tego tematu, 
jest to trudne miejsce do odśnieżania. Ponadto  powiedział iż była propozycja 
podzielenia Gminy na 3 rejony . Jednakże to nie zdaje egzaminu. Nad całością 
odśnieżania kontakt ma Pan Grzybowski i ja.  
Sołtys Biernacki wskazał na potrzebę zakupu odpowiedniego sprzętu  do 
odśnieżania dla Komunalki , ponieważ co roku występują te same problemy ze 
sprzętem, w tym roku to tylko sprawny jest sprzęt z SKR-u. Trzeba zakupid  
sprzęt nowszy tak aby ta „parowa” w Łani była odśnieżona w przeciągu jednego 
lub dwóch dni, a nie dopiero koło wiosny. 
Z tego co wiem Pan Kołaczyoski łatwi sprzęt do odśnieżania powiedział 
Nowakowski, więc można powiedzied że nie będzie tak tragicznie. 
Sołtys Bet Marek – jeżeli pan Jeżak zrezygnował z pomocy przy odśnieżaniu  to 
czy ktoś inny mógłby zająd jego miejsce i pomagad.  
Nowakowski Eugeniusz – tak, bo przecież każdemu trzeba za usługę zapłacid. 
Zgadzam się z Panem Panie Sołtysie tylko co miałby robid później ten zakupiony 
sprzęt. Na chwilę obecną co do parowy w Łani aby to udrożnid to  
porozmawiam z Panem Jaskólskim, żeby wysłał tam „fadromę.”  
Radna Wilioska Grażyna –dzisiaj byłam w Lubieniu i  na terenie Gminy Lubieo 
drogi są czarne i odśnieżone , a u nas w Chodczu jak pojedziemy zobaczymy to 
nie wiem co to jest ,czy są odśnieżone czy nie. 
Pani Dorota Czarniak  - wczoraj wieczorem byłam na ulicy Polnej. Ulica ta  jest 
nie odśnieżona, chodniki  są  w ogóle nie odśnieżone . Ludzie i dzieciaki idą 
jezdnią  do szkoły. Jeżeli wydarzy się wypadek będzie  dopiero tragedia, 
dlaczego mieszkaocy nie  odśnieżają chodników, dostali komunikaty i    
dlaczego nie sprzątają i nie reagują na te wezwania. Ja wstaję za piętnaście 



piąta i u mnie jest posprzątane. Dlatego , że ja wiem że muszę posprzątad. 
Kawałek jedziesz potem  musisz iśd na pieszo. 
4. Informacja o obowiązkach radnych wynikających z art. 24h  ustawy o 
samorządzie  gminnym. 
Informację z ustawy o samorządzie gminnym w sprawie oświadczeo 
majątkowych art. 24h odczytała  Wiceprzewodnicząca Rady  Pani Grażyna 
Wilioska. Radni wysłuchali i przyjęli do akceptującej wiadomości.  
5.  Informacja o przesłankach wynikających z art. 24 f z ustawy o samorządzie 
gminnym. 
Informację z ustawy o samorządzie gminnym w sprawie oświadczeo 
majątkowych art. 24f odczytała wiceprzewodnicząca Rady  Pani Grażyna 
Wilioska. Radni wysłuchali i przyjęli  do akceptującej wiadomości.  
6. Wolne wnioski. 
Radna Grażyna Wilioska poprosiła aby druki oświadczeo majątkowych wstawid 
na stronę internetową , tak aby można je było pobrad do wypełnienia a także 
umieścid na stronie internetowej protokoły z sesji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Danuta Warszawska- protokoły będą wstawiane 
na stronę internetową jak również druki oświadczeo. 
Sołtys Lewandowski Wacław zaproponował aby na jedną z sesji zaprosid 
przedstawiciela z Energetyki tak, aby wytłumaczył wiele niejasnych spraw 
dotyczących naliczania zużycia energii. Zmieniają się bardzo często inkasenci do 
odczytywania liczników, przychodzą niekiedy późno wieczorem ludzie nie chcą 
ich wpuszczad do swoich posesji.  
Przewodnicząca Rady – tematy  obrad sesji wyczerpały się  – zamykam obrady  
II sesji Rady Miejskiej w Chodczu. 
Na tym obrady sesji zostały zakooczone. 
 
  
Protokołowała  
E. Pawlak  

 
 
 

Przewodniczący  
            Rady Miejskiej  

Danuta Warszawska 
  

 
 
 



 


